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Novice

Dogodki

Četrt stoletja GEOmixa za sto let 
Oddelka za geogra�ijo
GEOmix je študentska geografska 
revija, ki jo izdaja Društvo mladih 
geografov Slovenije v okviru študija 
geogra�ije na Filozofski fakulteti UL. 
Primarno namenjena poročanju in 
promoviranju društvenih dogodkov, 
je sčasoma prerasla v pretežno 
strokovno publikacijo. Skrbi hkrati za 
dodatno izobraževanje in kratkočasje 

študentov ter za urjenje v poljudnem 
in strokovnem pisanju. Je eno od 
vezivnih sredstev med študenti in 
profesorji, prostor za svobodna 
razmišljanja, polemike in smeh. 
Iz papirnatega A5-snopiča leta 1994 
je počasi in vztrajno zraslo v sodobno 
oblikovano publikacijo formata A4. 
Leta 2007 je uredniški odbor uvedel 
razdelek »Sredica«, ki se osredotoča 
na strokovne vidike dane geografske 

teme.
Leta 2019 je bil čas prav za to zadnjo 
kategorijo. Družno sta namreč 
sovpadli dve okrogli obletnici, in sicer 
100 let obstoja Oddelka za geogra�ijo 
ter 25 let GEOmixa. Izbira središčne 
tematike se je torej ponujala kar sama 
in seveda smo jo pograbili. Pri 
snubljenju potencialnih piscev 
strokovnih člankov pa smo naleteli na 
težavo, da smo se zadeve lotili prepo-

Spoštovani,

pred nami je mesec februar, ki 
prinaša večdnevno mednarodno 
konferenco v sklopu projekta Newbie 
in informativne dneve za prvosto-  
penjski študijski program.

Mednarodna evropska konferenca, 
tematski terenski obiski kmetij novih 
pristopnikov v kmetijstvo ter za- 
ključni znanstveni simpozij bodo v 
začetku februarja 2020 v Slovenijo 
privabili več kot 90 udeležencev iz 20 
evropskih držav, med njimi številne 

mlade kmete, novince, inovativne 
nagrajene nove pristopnike iz držav 
partneric projekta NEWBIE, kmete, 
strokovnjake za razvoj podeželja in 
kmetijstva, kmetijske svetovalce in 
predstavnike podpornih služb (mi- 
nistrstva, agencije, inštituti, univer-
ze). 
Dogodek organiziramo projektni 
partnerji projekta NEWBIE in CEJA 
(Evropsko združenje mladih kmetov). 
Prvi dan bo na Biotehniški fakulteti v 
Ljubljani potekala interaktivna celo- 
dnevna konferenca, ki je namenjena 
kmetom, mladim kmetom, novincem, 
kmetijskim svetovalcem, vsem 
deležnikom na podeželju, raziskoval-
cem, študentom, inštitutom, agenci-
jam in ministrstvom. Vabljeni govorci 
in izbrani primeri novih pristopnikov 
iz številnih evropskih držav nam 
bodo omogočili vpogled v načine 
reševanja različnih ovir pri uvajanju 
novosti, načine sodelovanja in pove-

zovanja ter modele vzpostavljanja 
spodbudnega okolja za bolj inova-
tiven razvoj kmetovanja. Drugi dan je 
namenjen ekskurziji, na kateri bomo 
udeležecem predstavili zanimive 
kmetije, njihove izkušnje in dobre 
prakse, pogovore z osebami, ki tvorno 
prispevajo k spodbudnemu okolju za 
nove pristopnike. Zadnji dan bo znan-
stveni simpozij na teoretično-meto- 
dološki ravni obranavali vstopne in 
poslovne modele novih pristopnikov 
ter vzpostavljanje spodbudnega 
podpornega okolja. 
Sara Uhan

foto: N. Bobovnik
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zno; članke o 100-letnici oddelka so 
pisali že vse leto, tako da so po lastnih 
besedah ostali »suhi«. 
Zadeve smo se lotili z druge perspek-
tive in v ta namen nabrali članke o 
stanju geogra�ije na Slovenskem zdaj 
– o fakultetnem oddelku in njegovi 
knjižnici, geografskih inštitucijah in 
njihovih zbirkah … izčrpani temi smo 
dodali še zadnje drobce mozaika. Z 
vidika GEOmixa je šlo lažje. Njegove 
zgodovine se do tedaj sistematično ni 
lotil še nihče, opravili smo tudi zelo 
zanimive intervjuje s profesorji, ki so 
botrovali nastanku tako društva kot 
revije, nekdanje urednike pa smo 
povprašali o tedanjih težavah, s kate- 
rimi so se soočali pri nastajanju in 
izdajanju publikacije.

Obeležitev obletnic, ki je simbolično 
dejanje že samo po sebi, smo 
simbolično pospremili tudi s preno- 
vljeno gra�ično podobo. V vseh pogle-
dih je torej decembrska številka GEO-
mixa 2019 posebna. A odprte 
historičnogeografske teme še nismo 
zaprli. Prihodnjo številko bomo 
gra�ično še nadgradili in vsebinsko 
prevetrili, čaka pa nas tudi digita- 
lizacija vseh izdanih GEOmixov v 
zgodovini. Sredica bo ostala sredica - 
maja bomo pod drobnogled vzeli 
urbanizacijo!
Miha Sever

Promocija študija geogra�ije na 
srednjih šolah
Srednješolci zadnjih (in pogosto tudi 
predzadnjih) letnikov se v spom-
ladanskem času pospešeno odločajo 
o svoji nadaljnji študijski poti. Pri tem 

jim pomagajo informacije na spletu, 
informativni dnevi (letos bodo 14. in 
15. februarja), srednje šole pa se v 
zadnjih letih pogosto odločajo za 
organizacijo t. i. kariernih dni, ko se 
dijakom predstavijo različne 
fakultete in smeri študija. Z njimi 
poskušajo svojim dijakom predstaviti 
čim širšo paleto možnosti za nadaljnji 
strokovni in osebni razvoj. 
Oddelek za geogra�ijo si že nekaj let 
prizadeva navdušiti srednješolce za 
(prvostopenjski) študij geogra�ije, 
posebno na srednjih šolah, od koder 
je že do sedaj na študij geogra�ije 
prišlo veliko študentov, pa tudi na 
šolah, iz katerih bi si na Oddelku 
želeli več kandidatov. Promocija 
študija geogra�ije, pri katerih sodelu-
jejo sodelavci Oddelka in študenti, 
poteka na tri načine: z dnevi odprtih 
vrat, ko zainteresirani dijaki obiščejo 
Oddelek, s predstavitvijo študija 
geogra�ije na srednjih šolah ter z 
aktivno udeležbo na kariernih 
dnevih. Ključni elementi predstavitev 
so osnovne informacije o Oddelku, 
sestava predmetnika, način študija (s 
poudarkom na mednarodnih izmen-
javah in terenskih vajah) ter možnosti 
za zaposlitev. Študenti na predstavit-
vah dodajo svoj vidik študija geogra�i-
je ter predstavijo bogato obštudijsko 
delovanje (Društvo mladih geografov 
Slovenije, tutorstvo, delovanje 
Študentskega sveta).

 

Tokratna sezona predstavitev se je 
začela na Gimnaziji Želimlje. Za stalno 
promocijo geogra�ije skrbi tamkaj- 
šnja profesorica geogra�ije Tina 
Šlajpah, 26. novembra 2019 pa sta ji 
podporo pri tem delu nudila Mojca Ilc 
Klun in Simon Kušar. Dijaki so izvede-
li, kako lahko postane geogra�ija 
vseživljenjski užitek. Pohvalila sta se s 

100-letno tradicijo in zadnjimi razisk-
ovalnimi dosežki. Izpostavila sta, da 
dvopredmetni študij geogra�ije ne 
izobrazi samo za profesorja geogra�i-
je, ampak so možnosti uporabe dveh 
znanj (in pedagoških kompetenc) 
veliko večje. 
Naslednja predstavitev je potekala 
11. decembra 2019 na I. gimnaziji 
Celje. Na Dnevu predstavitve študijev 
se je predstavila Filozofska fakulteta, 
bolj podrobno tudi študij geogra�ije. 
Zanimanje je bilo veliko, saj je pred-
stavitvi geogra�ije prisluhnilo okrog 
60 dijakov.

V petek 13. decembra 2019 je Oddel-
ek za geogra�ijo gostil dijake Gimnazi-
je Šentvid. Izhodiščno vprašanje “Kaj 
je geogra�ija?”, je bilo vodilo pred-
stavitve, pri kateri sta Mojca Ilc Klun 
in Blaž Repe predstavila različne 
vidike študija geogra�ije, terensko 
delo, študijske izmenjave in podala 
druge zanimive informacije. Sledila je 
predstavitev dveh bolj speci�ičnih 
tem. Lea Rebernik in Kristina Glojek 
sta predstavili tematiki, s katerima se 
srečujeta pri svojem delu. Lea je pred-
stavila opuščena območja, predvsem 
tista, ki se nahajajo v neposredni 
okolici Gimnazije Šentvid: zakaj so ta 
nevarna in kako bi jih bilo mogoče 
ponovno uporabiti. Kristina je pred-
stavila problematiko onesnaženosti 
zraka z delci, podrobneje s stanjem v 
Loškem Potoku, za konec pa je 
dijakom predstavila nekaj idej, kaj 
lahko vsak izmed njih naredi za boljšo 
kakovost zraka. Za konec so dijaki 
poskusili še virtualna očala, bilo pa je 

»Predstavitev (študija geogra�ije) se je 
začela s kratkim preletom predmetnika; 
omenjeni so bili družbenogeografski, 
�izičnogeografski, regionalni in ostali 
predmeti, ki jih vključuje predmetnik 
prvostopenjskega študija. Prav tako so bili 
dijaki seznanjeni z razlikami med eno- in 
dvopredmetnim študijem ter z možnostjo 
nadaljevanja študija na drugi stopnji. 
Dijakom je bil predstavljen potek študija 
geogra�ije, izpostavljene so bile predvsem 
terenske vaje ... Predstavljene so bile tudi 
možnosti obštudijskega udejstvovanja 
(Društvo mladih geografov Slovenije, 
GEOmix, soorganizacija strokovnih in 
znanstvenih srečanj, projektno sodelovan-
je), prednosti geografov ter možnosti 
zaposlitve in študentskega dela …« 
Katja Ana Pokeržnik, študentka 2. letnika 
1. stopnje geogra�ije 

Prenovljena podoba GEOmixa.

Biti ali ne biti … učitelj geogra�ije? 
Predstavitev študija geogra�ije na Gimna-
ziji Želimlje, 26. november 2019 (foto: S. 
Kušar).
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tudi veliko različnih vprašanj. Dijaki 
so za študij geogra�ije izkazali veliko 
interesa. 

Predstavitev študija geogra�ije na 
ljubljanskem Oddelku za geogra�ijo je 
potekala tudi 10. januarja 2020 v 
okviru kariernega dneva na BC Naklo. 
Na ta dan se je predstavilo okoli 20 
različnih študijskih programov in 
fakultet. Navdušenje za študij 
geogra�ije so želeli spodbuditi Irma 
Potočnik Slavič, Blaž Repe in študent 
Tadej Kapun, nekdanji dijak te šole. 
Na predstavitvi je sodelovalo 8 dijak-
ov, njihova učiteljica Mojca Logar, za 
kratek čas pa se je pridružila še ena 
od učiteljic geogra�ije, Bernarda 
Božnar. Predstavitev je izhajala iz 
razgovora, kaj dijakom pomeni pojem 
geogra�ija. V nadaljevanju so izvedeli 
več o Oddelku, speci�ikah študija, 
možnostih izmenjav, o predmetniku 
ter predvsem o načinih dela. Posebej 
je bil izpostavljen poklic učitelja/ce 
geogra�ije, kjer se je aktivno vključila 
tudi njihova učiteljica s svojimi 
izkušnjami. Svoje videnje študija, 
študentskega življenja in delovanja v 
Društvu mladih geografov Slovenije 
je podal tudi bivši dijak. 
V sredo, 15. januarja 2020, se je na 
Ško�ijski klasični gimnaziji v Ljubljani 
odvijala Megatržnica, vsakoletni 
dogodek, na katerem nekdanji dijaki 
predstavljajo svoje fakultetne študije 
bodočim študentom. Med 10. in 11. 
uro so imeli dijaki možnost sprehodi-
ti se ob »fakultetnih« stojnicah in 
povprašati študente karkoli v zvezi s 
študijem, ki jih zanima. Kot leta 
poprej je bil na Megatržnici v sklopu 
Filozofske fakultete prisoten tudi 
Oddelek za geogra�ijo. Dijaki so lahko 
prelistali in domov vzeli izvode 
študentske geografske revije GEOmix 
in publikacijo Geografski obzornik, na 
voljo so jim bile tudi brošure z 
osnovnimi podatki o fakultetnem 
programu geografskega študija.

Oddelek za geogra�ijo bo s podobnimi 
dejavnostmi nadaljeval tudi v prihod-
njih šolskih letih, saj je informiranje 
dijakov pomembno za uspešno 
izvajanje študija geogra�ije, pa tudi za 
vlogo stroke v prihodnosti. 
Simon Kušar, Katja Ana Pokeržnik, Lea 
Rebernik, Blaž Repe in Miha Sever 

Predstavitev monogra�ije Fizična 
geogra�ija Jezerskega z dolino 
Kokre
V četrtek, 23. januarja 2020, je bila na 
Jezerskem predstavljena monogra�ija 
Fizična geogra�ija Jezerskega z dolino 
Kokre, ki je nastala na podlagi večlet-
nega terenskega dela. V študijskih 
letih od 2012 do 2015 so študenti v 
sklopu 2. letnika prve stopnje študija 
geogra�ije tu opravljali �izičnogeo-
grafske terenske vaje in tako z 
opazovanjem, merjenjem in kartiran-
jem zbirali podatke. 
Ob začetku dogodka je prisotne 
nagovoril župan občine Jezersko, g. 
Andrej Karničar, v nadaljevanju pa so 
vsebino monogra�ije javnosti podrob-
neje predstavili Eva Ulčnik, Matej 
Ogrin in Blaž Repe (urednik mono-
gra�ije), saj so bili ostali avtorji zaradi 
bolezni odsotni. Monogra�ija je 
sestavljena iz petih delov in se tako 
najprej posveča recentnim geomorf-
nim procesom (avtorja E. Ulčnik in K. 
Natek), sledi poglavje o ledeniškem 
preoblikovanju (avtor U. Štepišnik), 
poglavje, posvečeno klimatskim 
razmeram (avtorji D. Ogrin, M. Ogrin, 
M. Vysoudil in T. Koželj), poglavje o 
hidrogeogra�iji območja (avtor T. 
Trobec), medtem ko se zadnje poglav-
je posveča pedo- in �itogeogra�iji 
območja (avtor B. Repe).

Dogodek je bil zelo uspešen in rezul-
tati objavljeni v monogra�iji so med 
udeleženci vzbudili veliko zanimanja. 
Odraz tega je bila do zadnjega kotička 
napolnjena dvorana Korotan, vse 
prodane monogra�ije in številna 
vprašanja, ki so jih udeleženci 
zastavili avtorjem. Poslušalce so 
najbolj zanimale teme s področja 
vremena in ekstremnih vremenskih 
pojavov, s katerimi se prebivalci 
soočajo v zadnjem času. Poleg tega je 
za lokalne prebivalce zelo zanimiva 
teorija o Jezerskem jezeru, vprašanja 
pa so se nanašala še na uporabo 
termina Jezerska kotlinica in pa na 
pojav magmatskih kamnin na območ-
ju Češke koče. Tudi po uradnem za- 
ključku predstavitve so številni obis- 
kovalci ostali in avtorjem z zaniman-
jem  zastavili dodatna vprašanja.
Lea Rebernik

Erasmus experience at the Depart-
ment of Geography, Faculty of Arts
Last January I barely knew anything 
about Slovenia. I wanted to study 
abroad during my bachelors, but 
didn’t do it. One year ago, at the 
beginning of my masters, I �inally 
took a very spontanous decision to 
apply for one of the leftover Erasmus 
spots of my departement in Augsburg 
(Germany). From the point I got my 
con�irmation for the spot at the 
University of Ljubljana, people told 
me about their experience here. A 
friend of mine often went there for 
kayaking and hiking, another one 
enthused about the artsy area of 
Metelkova and my �latmate said his 
semester abroad living and studying 
in Ljubljana was such a great time.
I arrived in Ljubljan in the end of 
September. The following days were 
packed with events. The most useful 
ones were the one for general infor-

»Zanimanje za študij je bilo veliko, tako da 
sem imel neprestano delo z razlaganjem 
programa in svojih izkušenj ... Dijaki so 
vsako leto bolj seznanjeni s sistemom 
Filozofske fakultete (eno/dvopredmetnost, 
prva/druga stopnja), zanima jih predvsem 
subjektivna ocena študenta o programu in 
znanja, ki so potrebna za študij – več dijak-
ov se je denimo boječe približalo z 
vprašanjem, koliko �izike in matematike 
vsebuje študijska snov. Zelo jih zanima tudi 
zaposljivost geografskega kadra in nabor 
možnih poklicev, ki jih opravljajo geogra�i 
…« 
Miha Sever, študent 3. letnika 1. stopnje 
geogra�ije

Eva Ulčnik, Matej Ogrin in Blaž Repe po 
uspešno zaključeni predstavitvi (foto: L. 
Rebernik).

Kaj je geogra�ija? Tako menijo dijaki 
Gimnazije Šentvid (Dan odprtih vrat na 
Oddelku za geogra�ijo, 13. december 2019). 
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mation about the Filozofska fakulteta, 
which was important for knowing 
how to handle the different systems, 
timetables and programs and the 
introduction by the Departement of 
Geography. 
The beginning of the semester in 
Ljubljana was an information over-
load, I had some administrative 
burdens, and uncertainties regarding 
lectures, sports- and language 
programs. At home I was told 
everything is in English, and that I can 
attend all the courses I choose. Of 
course, I understood that not 
everything can be translated if there 
is just a few exchange students. Even 
though I felt a bit helpless, when the 
lecture I wanted to attend wasn’t 
taking place for the third time and I 
was standing in an empty room – just 
because I didn’t know about the 
online news and couldn’t understand 
it anyway. Also I was a bit sad when I 
realised that most of the courses I 
took were just studying and writing 
on my own and attend some consulta-
tion hours or private lectures. I also 
could attend some interesting excur-
sions to different regions of Slovenia 
or border areas, but I couldn’t get 
more than the main idea because of 
language dif�iculties.
On the other side I was even happier 
that there were at least two courses I 
could attend weekly and really expe-
rience studying abroad: Geography of 
Slovenia and a Master’s course about 
Development inequalities in rural 
areas. The second one was held in 
English just for two fellow students 
from Poland and me and sometimes 
we got extra materials when the 
others were talking in Slovene 
language. But the discussions, group 
works and projects within the meet-
ings had been a big part of the inter-
cultural and linguistical exchange for 
me in Ljubljana. It was also nice to get 
a different point of view, further 
knowledge, and see other opinions 
and working methods.
For me studying abroad was not just 
about learning the topics of my study 
subject – sitting in the library and 
reading or writing on my own can be 
done at my home university as well! It 
was more a change of perspective, 
getting to know students from the 

country I was living and other people 
from all over Europe. The exchange is 
therefore an important factor to get 
and stay more open minded.
I am really happy that I had the possi-
bility to stay in Ljubljana and study 
Geography there for one semester 
and would completely recommend it 
– even though there were some 
language barriers I didn’t know about 
before. My professors were all very 
nice, cooperative and helpful and also 
my Slovene fellow students really 
helped me a lot with getting informa-
tion about projects, dates, study 
material and so on. And besides 
meeting many nice people and having 
a great time in Ljubljana and Slovenia 
in my free time, I learned a lot about 
geography, cultural differences, 
language skills, dealing with dif�icul-
ties in a foreign country and the 
warmth of Slovenes.
Linn Albert

Gostovanje dr. D. Purcella
Oddelek za geogra�ijo je na začetku 
januarja gostil profesorja dr. Darrena 
Purcella z Oddelka za geogra�ijo in 
okoljsko trajnost, Univerze Oklaho-
ma. Dr. Purcell raziskovalno in peda-
goško deluje na področjih poljudne 
geopolitike, geogra�ije medijev in 
komunikacij ter digitalne humanis-
tike. V okviru gostovanja je izvedel tri 
predavanja. Prvo je bilo namenjeno 
predstavitvi položaja geogra�ije v 
ameriškem šolskem sistemu ter 
glavnih značilnosti in posebnosti 
študija geogra�ije na univerzah v ZDA. 
Humor in geopolitika sta bila v 
središču drugega predavanja. Dr. 
Purcell je na primeru obravnave t. i. 
“Arabske pomladi” v ameriških 
poznovečernih zabavnih oddajah 
opozoril na vlogo humorja pri obli- 
kovanju in utrjevanju geopolitičnih 
predstav. Predavanje “Analiza besedil 
pri proučevanju promocije krajev” je 
bilo namenjeno predstavitvi uporabe 
različnih orodij za analizo besedil v 
geografskem raziskovanju, še posebej 
pri proučevanju promocije krajev. 
Dr. Purcell je sodeloval tudi na okrogli 
mizi o predsedniških volitvah v ZDA 
leta 2020, ki jo je organiziral Oddelek 
za geogra�ijo. Na njej so razpravljavci 
govorili o različnih vidikih in poseb-
nostih ameriških predsedniških 

volitev in njihovem vplivu na razplet 
volitev leta 2020. 

Gostovanje dr. Purcella je potekalo v 
okviru bilateralnega projekta ZDA v 
očeh mladih Slovencev. Glavni namen 
projekta je proučiti, kakšne 
geopolitične predstave o Združenih 
državah Amerike imajo mladi Sloven-
ci ter kako se le-te oblikujejo in utrju-
jejo. Z Oddelka za geogra�ijo v projek-
tu sodelujeta dr. Boštjan Rogelj in dr. 
Mojca Ilc Klun.
Boštjan Rogelj

Amnestija in inventura v knjižnici
V začetku februarja (3.–7. 2.) bo v 
vseh oddelčnih knjižnicah Filozofske 
fakultete potekala amnestija. To 
pomeni, da bomo v knjižnicah za- 
mudnikom in tistim, ki so prejeli 
opomine, v tem času odpisali zamud-
nino in stroške opominov. Potrebno je 
le vrniti gradivo oziroma  se dogovor-
iti o možnosti nadomestila za poško- 
dovano ali izgubljeno gradivo. 
Upamo, da se bodo zamudniki odzvali 
in da bomo na ta način dobili  gradivo, 
ki bi ga uporabniki morali vrniti že 
pred časom, pa zaradi stroškov s tem 
odlašajo.
V marcu  sledi inventura, ki bo 
potekala skoraj ves mesec (2.–25. 3.). 
V tem času bo knjižnica zaprta, zato  
bi uporabnike prosili, da si pravočas-
no priskrbite gradivo, ki ga boste 
potrebovali. V času inventure izposo-
ja ne bo mogoča. Istočasno kot inven-
tura bo potekala tudi prenova 
knjižnice. Ko bo knjižnica naslednjič 
odprta, to bo 26. 3. 2020, si boste 
knjige lahko nabirali z novih polic, 
med katerimi bo kar nekaj več prosto-
ra za lažji dostop. Prebirali ali listali 
pa jih boste ob novih čitalniških 
mizah.
Lucija Miklič Cvek

V okviru gostovanja smo na oddelku 
izvedli tri predavanja (foto: S. Kušar).


